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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

amely készült: Sződ Község Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében, 2014. október 17. napján 
16.00 órakor megtartott Sződ Község Képviselő-testületének alakuló üléséről. 

Jelen vannak: A jelenléti ív szerint           

Napirendi pontok: 

1. Tájékoztatás a 2014. október 12. napján megtartott Önkormányzati választásról 
Előterjesztő: Kovács Vincéné HVB Elnök 

2. Képviselők eskütétele, megbízólevelek átadása 
Előterjesztő: Kovács Vincéné HVB Elnök 

3. Polgármester eskütétele. 
Előterjesztő: Kovács Vincéné HVB Elnök 

4. SZMSZ módosítása, bizottsági struktúra meghatározása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

5. Alpolgármester megválasztása, eskütétele 
            Előterjesztő: Hertel László polgármester 

6. Alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

7. Az SZMSZ módosításban meghatározott bizottságok elnökeinek megválasztása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

8. Egyebek 
           

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző: Köszönti a megválasztott polgármestert, képviselőket, a 
Helyi Választási Bizottság elnökét és a jegyzőkönyvvezetőt. 

A napirendi pontok előtt tájékoztatja a megjelenteket, hogy a 2011. évi CLXXXIX törvény 2014. 
október 13. napjával módosításra került, mely jogszabály szabályozza a képviselő-testület működését, 
a polgármester, alpolgármester, képviselők jogállását, díjazását és feladatait. A Möt 43 §. (2) 
bekezdése alapján a korelnök intézménye megszűnt, az alakuló ülést a polgármester hívta össze, 
eskütétel előtt ismerteti a napirendi pontokat, és megállapítja a testület határozatképességét. Ezt 
követően a meghívóban szereplő  és elfogadott napirendi pontok szerint kerül az ülés lefolytatásra. 
Átadja a polgármesternek a szót.  

Hertel László polgármester üdvözli a képviselő-testület tagjait, a jegyzőasszonyt, Kovács Vincénét, a 
Helyi Választási Bizottság elnökét, és a jegyzőkönyvvezetőt.  

Külön köszönti az újonnan megválasztott képviselőt.  
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Megállapítja, hogy a 7 fős képviselő-testületből 7 képviselő jelen van. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes. 

Ismerteti az ülés napirendi pontjait, melyben az Egyebek napirendi pont az alábbi ügyekkel egészül ki: 

 Barátok Labdarúgó Egyesülete Sződ pályázati támogatásával kapcsolatos tájékoztatás 

 A Képviselők részére 2010-ben vásárolt laptop számítógépekkel kapcsolatos tájékoztatás 

 A képviselők a kiegészített napirendi pontokat 7 igen szavazattal elfogadják.  

A mai ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Papp István képviselőt javasolja.  A képviselő-testület 7 igen 
szavazattal Papp István képviselőt jegyzőkönyv hitelesítőnek elfogadja. 

1. Tájékoztatás a 2014. október 12. napján megtartott Önkormányzati választásról 
Előterjesztő: Kovács Vincéné HVB Elnök 

Kovács Vincéné: Köszönti az ismételten megválasztott polgármestert, a képviselő-testület tagjait, a 
jegyzőasszonyt, a jegyzőkönyvvezetőt.  

Gratulál az ismételten megválasztott polgármesternek, valamint a képviselőknek, valamint külön 
gratulál Podhorszkiné dr. Buránszki Bernadettnek, akit először választottak meg képviselőnek. 

Tájékoztatja a jelenlévőket a 2014. október 12. napi önkormányzati képviselő és polgármester 
választás, valamint a nemzetiségi önkormányzati választás eredményéről. 

A Sződi Helyi Választási Bizottság a szlovák nemzetiségi szavazóköri jegyzőkönyv alapján az alábbi 
képviselői sorrendet állapította meg: 

Turányik Györgyi 39 szavazat, Klimász Jánosné 27 szavazat, Nyékiné Tomecskó Mirjam 25 szavazat. 

A Sződi Helyi Választási Bizottság a két szavazóköri jegyzőkönyv eredménye alapján a 
polgármesterválasztás eredményét az alábbiak szerint állapította meg: 

Hertel László 717 szavazatot, Volentics Gyula 120 szavazatot kapott. 

A Sződi Helyi Választási Bizottság a két szavazóköri jegyzőkönyv eredménye alapján a 
képviselőválasztás eredményét az alábbiak szerint állapította meg:  

1. Dávid Tamás 611 szavazat 
2.Podhorszkiné dr. Buránszki Bernadett  556 szavazat 
3.Erdélyi Balázs Gábor 518 szavazat 
4.Puskás Szilveszter 503 szavazat 
5.Juhász István 494 szavazat 
6.Papp István 469 szavazat 
7.Turányik Györgyi 242 szavazat 
8.Dinka Ágnes                                               203 szavazat 
9.Volentics Gyula 203 szavazat 
10.Balázs Attila 203 szavazat 
11.Borbély József  77 szavazat 
 
A képviselő-testület tagjainak száma, a lakosságszám figyelembevételével 6 fő lehet.  
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2. Képviselők eskütétele, megbízólevelek átadása 
Előterjesztő: Kovács Vincéné HVB Elnök 

Kovács Vincéné: Felkéri a képviselőket, hogy az esküt tegyék le, és ezt követően vegyék át a 
képviselői megbízóleveleket.  

Az eskü szövegét a HVB elnöke előolvassa, az eskü letétele után átadja a megbízóleveleket.  

3. Polgármester eskütétele. 
Előterjesztő: Kovács Vincéné HVB Elnök 

Kovács Vincéné: Felkéri a polgármester urat, hogy az esküt tegye le, és ezt követően vegye át a 
polgármesteri megbízólevelet. 

Az eskü szövegét a HVB elnöke előolvassa, az eskü letétele után átadja a megbízólevelet. 

Hertel László: Megköszöni a HVB elnökének, és a bizottság tagjainak az alakuló ülésen, valamint a 
választáson való közreműködést.  

Kovács Vincéné: A polgármester úrnak, a képviselő-testületnek sikeres munkát kíván az ötéves 
ciklusra vonatkozóan. 

Hertel László: Megköszöni a HVB elnökének és tagjainak a munkát.  

Kovács Vincéné elhagyja a termet. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Tájékoztatom a képviselőket, hogy 2014. október 12. napjától új 
jogszabály – Möt- lépett hatályba a polgármester illetményét és költségtérítését illetően. A jogszabály 
szerint az illetménye 1501-10.000 közötti lakosságszám esetén jogszabály alapján meghatározott fix 
összeg,  a helyettes államtitkárt megillető illetmény összegének (747.877.- forint) a 60 %-a, azaz 
448.700.- forint.  
A polgármester költségtérítése a Mötv 71.§. (6) bekezdése értelmében az illetményének a 15 %-a, azaz 
67.300.- forint 
A polgármester korábbi illetménye 112.000.- forinttal csökkenni fog, az új törvényi rendelkezés 
szerint. Az alaptörvény 35 §. (3) bekezdése értelmében a polgármester megbízatása az új polgármester 
megválasztásáig tart. Tehát a régi tisztség megszűnik, és egy új jogviszony keletkezik.  
A képviselő-testületnek határozattal kell elfogadnia a polgármester illetményének és költségtérítésének 
összegét.  
Hertel László: Azt tudni kell, hogy a község létszáma több mint 800 fővel lecsökkent. Szerencsésnek 
tartanám, ha az alpolgármesteri és képviselői tiszteletdíjak is valamilyen szinten csökkennének.  
Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: A   polgármester illetményét nem a testület határozza meg, hanem 
a törvény, de ebben az esetben is erre vonatkozóan határozatot kell hoznia a testületnek Kérem a 
képviselőket, hogy szavazzana a polgármesteri tiszteletdíjra erre vonatkozóan. Megállapítom, hogy a 
képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:  

 
SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

74/2014.(X.17.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete Hertel László polgármester havi illetményét 448.700.- 
forintban, havi költségtérítését 67.300.- forintban határozza meg. 
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Határidő: 2014. október 13.                                                                       Felelős: polgármester 

4. SZMSZ módosítása, bizottsági struktúra meghatározása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Felkéri a jegyzőasszonyt, hogy ezt a napirendi pontot ismertesse a képviselőkkel. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: A helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek választását 
követően a Magyarország Önkormányzatairól szóló törvény 43.§ (1) bekezdésében foglaltak 
értelmében a képviselő testület a választást követő 15 napon alakuló ülést tart. 

A Mötv 43.§(3) bekezdése alapján az alakuló ülésen a képviselő-testület kötelező feladata a hatályos 
SZMSZ felülvizsgálata amennyiben a bizottságok struktúrájára, elnevezésére, számára vonatkozó 
döntést hoz. 

Amennyiben a bizottságokkal kapcsolatosan változtatást kíván a testület végrehajtani a jelenleg 
hatályos SZMSZ alábbi pontjai módosítása szükséges. 

1§.   (6)   Önkormányzat szervei (bizottságok megnevezése) 
5§.   (3)   Az ülést a korelnök nyitja meg. 
7§.   (1)   Bizottságok felsorolása. 
        (6)   Tanácsnok 
18§. (3)   Pénzügyi Bizottsági megnevezés 
        (5)   Pénzügyi Bizottsági megnevezés 
20§. (4)   Pénzügyi Bizottsági megnevezés 
35§. (5)   Pénzügyi Bizottsági megnevezés 
1.melléklet  Bizottság feladatai 
2.melléklet  Átruházott hatáskörök 
3.melléklet  Polgármesterre átruházott hatáskörök. 
1.függelék   Képviselő-testület névsora 
2.függelék   Bizottsági tagok névsora 
 

Hertel László: Tájékoztatom a képviselőket, hogy a 2000 lakosnál nagyobb települések esetében 
Pénzügyi Bizottságot kötelező létrehozni, a további bizottságok létrehozására vonatkozóan csak 
lehetőség van. Én javaslom, hogy továbbra is maradjon meg a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság.  

Az elmúlt ciklusban arról döntöttünk, hogy a bizottságok megmaradtak, de az elnökök a tiszteletdíjról 
lemondtak. Nevelek leválását követően 800 fővel kevesebb lett a község létszáma.  

Én azt javaslom, hogy minden képviselő kapjon egy szakterületet, melyre vonatkozóan tanácsnokként 
végzi feladatát.  

Az alpolgármestert bíznám meg a kommunikációs feladatok ellátásával, azon belül a Sződiek Híradója 
szerkesztésével, valamint az Észak-Kelet Pest és Nógrád Megyei Környezetvédelmi Önkormányzati 
Társulás ülésein való közreműködéssel. Az alpolgármester engem helyettesítene teljes 
felhatalmazással a társulati üléseken. 

Tanácsnokokat pedig az alábbi területre javaslok kinevezni: 

Szociális ügyekért és a közbiztonságért felelős tanácsnok, Kulturális is Oktatásért felelős tanácsnok, 
Sport ügyekért felelős tanácsnok, valamint a Környezetvédelmmel kapcsolatos ügyek tanácsnoka. 
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A tanácsnokok mellett ugyanúgy lehetne a tanácsnoknak külső segítői, mint a bizottságok 
működésekor. Ebben az esetben a tanácsnok javaslata alapján fog a képviselő-testület dönteni.   

Dávid Tamás: Én nem tudok a egyetérteni a polgármester úr javaslatával, miszerint a szociális ügyek 
vonatkozásában is tanácsnok legyen, és ne bizottságot hozzunk létre. Az előző cikklusban én töltöttem 
be a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöki tisztét. Én úgy gondolom, hogy továbbra is szükség 
van erre a bizottságra. Én továbbra is lemondanáné az elnöki tiszteletdíjról. A szociális bizottság 
nemcsak szociális ügyekkel foglalkozik. Arról van szó, nagyon fontos egészségügyi feladatot is 
ellátunk.  Gondolok itt a Sződi Hunyadi János Általános Iskolában létrehozott egészségügyi 
bázisiskoláról. Én úgy gondolom, hogy ezt a bizottságot meghagyjuk, ha szociálisan érzékenyek 
vagyunk. A tanácsnoki dolog ebben az esetben blöff. Ez a bizottság emberi sorsokról döntött, ha 
kellett, akkor azonnal.   Ez a bizottság együtt dolgozott civil szervezetekkel, és a közintézményekkel 
is, mert csak így tudtunk eredményesen működni. Én nem tudom elfogadni a tanácsnoki státuszt, és a 
közbiztonsági feladatot nem a szociális ügyekhez kellene kapcsolni. Én kérem a képviselőket, hogy a 
Szociális és egészségyügyi feladatok ellátására ismételten hoza létre a Szociális és Egészségyi 
Bizottságot.  

Podhorszkiné dr. Buránszki Bernadett: Eddig a szociális célokra volt egy keretösszeg, ez ugyanúgy 
megmarad?  

Hertel László: Igen ez továbbra is így marad.  Ez úgy működne, hogy a tanácsnok készít egy 
feljegyzést, és a képviselő-testület hozza meg a határozatot.  

Dr. Bojtayné Beneek Gabreilla. Nem lesz külön költségvetés a szociális ügyekre vonatkozóan, a 
segélyek aláírási jogköre a polgármesteré lenne.   

Hertel László Azt tudni kell, hogy  a bizottsági ülésekre jegyzőkönyvvezetőt kellett biztosítani, és 
nekik jegyzőkönyvet kellett készíteni. A túlmunkát pedig le kellett csúsztatni. Továbbá minden 
bizottságba az elnökön kívül legalább két képviselő tag kell, hogy legyen, ami négy bizottság esetbeén 
a képviselők részére nagy elfoglaltságot jelentene. Ez a bizottsági rendszer az elmúlt ciklusban is 
nehezen működött.   

Én hatásköröket nem akarok megcsorbítani, meg lehet vitatni az ügyeket szervezett formában is, de 
nem bizottsági keretek között.  

Dávid Tamás felvetésére annyit szeretnék mondani, hogy a  közbiztonság szerepelhet a egy másik 
területért felelős tanácsnoki feladatában is.  

Kérem a képviselőket, hogy mondják el véleményüket a javaslattal kapcsolatosan. 

Erdélyi Balázs: Az átruházott jogköröket ki fogja aláírni?  

Dr.Bojtayné Benedek Gabriella: A tanácsnok javaslata alapján a testület dönt, a polgármester ír alá.  

Erdélyi Balázs: Az én volt bizottságommal kapcsolatosan azt szeretném mondani, hogy az oktatás 
teljesen átalakult. Az önkormányzatnak nincs akkora beleszólása a helyi oktatási ügyekbe, mint a 
oktatás átalakítása előtt. Megalakult az Intézményi Tanács, amely átveszi a kulturális feladatokat. A 
tanácsnoki elnevezésből lehet, hogy ki kellene venni az oktataási elnevezést.  
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Én egyet értek a tanácsnokok megválasztásával.  

Podhorszkiné dr. Buránszki Bernadett: A pénzügy bizottságon kívül további bizottság létrehozására 
nincs lehetőség, vagy kivitelezhető az, hogy bizonyos területen bizottság működjön és más területen 
meg tanácsnok legyen? 

Hertel László: Igen erre lehetőség van. Csak az átfedésekkel kell számolnunk.  

dr. Bojtayné Benedek Gabriella : A bizottságok mellé kellett rendelni egy jegyzőkönyvvezetőt. 
Nevelek leválásával valószínűleg csökkenni fog a köztisztviselői létszám.  A túlmunkát le kell 
csúsztatni, a szabadságokat is ki kell adni. Nagyon megszigorították a bizottsági jegyzőkönyvek 
továbbítását is, ugynis határidőre elektronikus rendszerbe kell feltölteni.  

Juhász István: Én is a szociális bizottság tagja voltam. Mi van abban az esetben, hogy sürgős esetben 
kell segélyt adni a rászorulóknak. A bizottságot nagyon gyorsan össze tudott ülni, ez a képviselő-
testület hogyan fogja megoldani? Ne a titulus számítson, hanem az, hogy el tudjuk végezni a 
feladatunkat.  

Hertel László: Meg szeretném kérdezni a Szociális Bizottság volt elnökétől, hogy hány alkalommal 
tartott ülést a szociális bizottság ebben az évben.? 

Dávid Tamás: Minden hónapban, de volt olyan eset, amikor havonta két alkalommal is.  

Hertel László: Elmondanám, hogy mi lenne a környezetvédelemért felelős tanácsnok feladata. 
Kapcsolattartás az alpolgármesterrel, a hulladékszállítás miatt, az égetés rendelet felülvizsgálatának 
kezdeményezése , vagy például az önkormányzat által ültetett díszalmafákkal kapcsolatos lakossági 
vélemények tolmácsolása a testület felé. Parlagfűirtással kapcsolatos, szervezett hulladékgyűjtéssel 
kapcsolatos javaslatok.  Sződ Szép Portája cím adományozására vonatkozó javaslattétel.   

Puskás Szilveszter: Én úgy gondolom, hogy a környezetvédelmi tanácsnoknak a szervezést kell 
előtérbe helyezni, akkor lehet eredményeket elérni.  Véleményem szerint a parlagfű, a füstölés, és az 
illegális szemétlerakás a főbb területek. 

Megkérem a jegyzőasszonyt, hogy ismertesse a tanácsnok feladatkörét. Én úgy tudom, hogy a 
tanácsnok feladata a testület által megalkotott rendelet végrehajtásának számonkérése, és a rendelet be 
nem tartatásáról történő tájékoztatáskérés.  

dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Meghatározott önkormányzati feladatok ellátására, felügyeletére, 
ellenőrzésére jogosult a tanácsnok. Az általa felügyelt ügykörben tapasztalatakról tájékoztatja a 
képviselő-testületet.  

Dávid Tamás: Az egészségügyi bázisiskola alapprogramjában benne van a parlagfűirtás is.  

Hertel László: Az elhangzottak alapján javaslom, hogy  két bizottság legyen. A Pénzügyi és Ügyrendi 
Bizottság, valamint a Szociális és Egészségügyi Bizottság.  

Tanácsnokok az alábbi feladatokat látnák el: Kulturális és Oktatásért felelős tanácsnok, sportügyekét 
felelős tanácsnok, és a környezetvédelemért és közbiztonságért felelős tanácsnok.  

Hertel László: Van-e valakinek ezzel kapcsolatosan további javaslata? Amennyiben további 
módosítási javaslat, nincs, az SZMSZ-t ennek megfelelően kell módosítani. Kérem, hogy szavazzunk 
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a rendelet módosítását illetően. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal módosítja 
Sződ Község Szervezeti és Működési Szabályzatát:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

9/2014.(X.17.)  SZÁMÚ RENDELETE A TÖBBSZÖR MÓDOSÍTOTT, 4/2011.(IV.28.) SZÁMÚ 
SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT SZERVEZETI ÉS MŰKÖDÉSI SZABÁLYZATÁNAK  

MÓDOSÍTÁSÁRÓL  

Sződ Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzat a többször módosított 4/2011 
(IV.28.) számú, Sződ Község Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatát a mellékletben 
foglaltak szerint módosítja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

 
5. Alpolgármester megválasztása, eskütétele 

            Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Az alpolgármester megválasztásáról is a mai ülésen kell a testületnek határoznia, a 
polgármester javaslatának figyelembevételével.  

Én alpolgármesternek Puskás Szilvesztert javaslom, akivel már hosszú évek óta sikeresen dolgozunk 
együtt. Puskás Szilveszter 2001 óta tölti be az alpolgármesteri tisztet a képviselő-testületben. Az nem 
törvényszerű, hogy  az legyen az alpolgármester, aki a legtöbb szavazatot kapta a szavazás során.  

Kérem a képviselőket, hogy mondják el véleményüket a javaslatommal kapcsolatosan. 

Dávid Tamás: Nem az a mérvadó, hogy ki kapja a legtöbb szavazatot. Én kaptam a legtöbb 
szavazatot, de vannak tőlem tapasztaltabb képviselők, akik alkalmasabbak erre a feladatra Mi 
bekerültünk így heten, és egységben kell dolgoznunk. Én támogatom a polgármester úr javaslatát. 

Puskás Szilveszter: Én nagyon örülök, hogy fiatalok kapták a legtöbb szavazatot, ezáltal 
önkormányzatiság a távoli jövőben sem fog ellaposodni. Az első három legtöbb szavazatot kapott 
képviselő fiatal, értelmes és ambiciózus ember.  Jó érzéseket kelt bennem ez és úgy vélem, hogy így 
az elmélyült szakmai önkormányzati munka folyamatossága biztosított lesz.  

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Tájékoztatom a képviselőket, hogy Magyarország 
önkormányzatairól szóló 2011 évi CLXXXIX tv. 74. § (1) A képviselő-testület a 
polgármester javaslatára, titkos szavazással, minősített többséggel a polgármester 
helyettesítésére, munkájának segítésére egy alpolgármestert választ. A képviselő-testület 
legalább egy alpolgármestert saját tagjai közül választ meg. Az alpolgármester jogai és 
kötelezettségei a megválasztásával keletkeznek, a megbízatás megszűnésével szűnnek meg. 
(2) Az alpolgármester a polgármester irányításával látja el feladatait.  
Hertel László: Van-e további kérdés, észrevétel, javaslat a napirendi ponttal kapcsolatosan? Mivel 
nincs, kérem, hogy szavazzunk a javaslatra vonatkozóan. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 
titkos szavazással, 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

75/2014.(X.17.)  HATÁROZATA 
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Sződ Község Képviselő-testülete Puskás Szilveszter képviselőt Sződ Község Önkormányzat 
alpolgármesterévé választja meg.  

Határidő: azonnal                                                                      Felelős: polgármester 

Puskás Szilveszter:  Megköszönöm a bizalmat, éás remélem, hogy rá is szolgálok. Most szeretném 
megragadni az alkalmat, hogy bejelentsem, hogy a rámruházott Szociális Kerekasztal vezetését 
átadnám  egy szociális ügyekben jártas személy részére. Úgy gondolom, hogy ez a feladat mégiscsak 
közelebb áll egy szociális ügyekben jártas bizottsághoz, vagy személyhez.  

Hertel László: Felkéri Puskás Szilveszter alpolgármestert, hogy az esküt szíveskedjen letenni.  

Hertel László előolvassa az eskü szövegét, az esküt Puskás Szilveszter leteszi. 

6. Alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Felkéri a jegyzőasszonyt, hogy tájékoztassa a képviselőket az alpolgármester 
illetményével és költségtérítésével kapcsolatosan. 

Puskás Szilveszter elhagyja a tanácskozótermet 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző: A társadalmi megbízatású  alpolgármester tiszteletíja 

(2) A társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíját a képviselő-testület a társadalmi 
megbízatású polgármester tiszteletdíja 70-90%-a közötti összegben állapítja meg, (157.045-201.915) 
melynek egészéről vagy meghatározott részéről a képviselő-testülethez intézett írásbeli 
nyilatkozatával lemondhat. 
(3) A főpolgármester-helyettes, a főállású alpolgármester, a társadalmi megbízatású alpolgármester, 
a megyei közgyűlés alelnöke havonta az illetményének, tiszteletdíjának 15%-ában meghatározott 
összegű költségtérítésre jogosult. 
A képviselő testület az alpolgármester tiszteletdíjáról és a költségtérítés összegéről határozatban 
dönt. 
Hertel László: Mivel a község lakosságszáma lecsökkent, én úgy gondolom, hogy ezáltal az 
alpolgármester, illetve a képviselők tiszteletdíja is csökkenjen. Javaslom, hogy az alpolgármester 
tiszteletdíja 180.000.-  forint legyen, ezáltal a költségtérítés 27.000.- forint lesz.   

Kérem a képviselőket, hogy mondják el véleményüket a javaslattal kapcsolatosan.  

Erdélyi Balázs A polgármesteri illetménycsökkenését figyelembe véve, én 5 %-os csökkentést 
javaslok az alpolgármester illetményének vonatkozásában is.  

Dávid Tamás: Én javaslom, hogy 210.000.- forint legyen a bruttó összeg a költségtérítéssel együtt.  

Hertel László: Van-e további javaslat? Mivel további észrevételt a képviselők nem jeleztek, kérem, 
hogy szavazzunk. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal, az alábbi határozatot 
hozta:  
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

76/2014.(X.17.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete Puskás Szilveszter havi tiszteletdíját bruttó: 182.600.- 
forintban, havi költség térítését  bruttó: 27.400.- forintban határozza meg. 

Határidő: azonnal                                                                                          Felelős: polgármester 

Puskás Szilveszter visszaérkezik a tanácskozóterembe 

Hertel László tájékoztatja Puskás Szilvesztert az alpolgármester részére megállapított juttatásokról.  

7. Az SZMSZ módosításban meghatározott bizottságok elnökeinek megválasztása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: A Szervezeti és Működési Szabályzat tárgyalásakor már meghatároztuk, hogy milyen 
bizottságokat hozott létre a képviselő-testület, és meghatároztuk a tanácsnoki feladatokat is.  

Először a bizottsági elnökök személyét kell határozattal megválasztanunk, majd a tanácsnokokat kell 
megválasztanunk, végül a bizottságok képviselő tagjairól kell döntenünk. Én javaslom, hogy a 
Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke Papp István, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke 
pedig Dávid Tamás legyen 

Puskás Szilveszter alpolgármester úrat bizom meg a kommunikációs feladatok ellátásával, azon belül a 
Sződiek Híradója szerkesztésével, valamint az Észak-Kelet Pest és Nógrád Megyei Környezetvédelmi 
Önkormányzati Társulás ülésein való közreműködéssel. Az alpolgármester engem helyettesítene teljes 
felhatalmazással a társulati üléseken. 

Az eddigi bizottságok feladatait tanácsnokként látnák el a képviselők, mégpedig a megosztásat az 
alábbiak szerint javaslom: 

Erdélyi Balázs: Kulturális és Oktatási ügyekért felelős tanácsnok, 

Juhász István: Sport ügyekért felelős tanácsnok, 

Podhorszkiné Buránszki Bernadett: Környezetvédelemért felelős tanácsnok. 

Kérem a képviselőket, hogy mondják el véleményüket a javaslattal kapcsolatosan. 

A bizottsági elnöki és a tanácsnoki feladatok ellátjására javasolt képviselők jelzik, hogy a tanácsnoki 
tisztséget vállalják. 

Hertel László: Van-e további javaslat? Amennyiben nincs, kérem, hogy szavazzunk. Megállapítom, 
hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

77/2014.(X.17.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnökének Papp István 
képviselőt választja meg.  

Határidő: azonnal                                                                      Felelős: polgármester 
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Hertel László: Akkor kérem, hogy most szavazzunk a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnökének 
személyére is.Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

78/2014.(X.17.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnökének Dávid Tamás 
képviselőt választja meg.  

Határidő: azonnal                                                                      Felelős: polgármester 

Hertel László: Kérem Papp Istvánt, hogy a Pénzügy és Ügyrendi  bizottság tagjiara vonatkozóan 
tegyen javaslatot. 

Papp István: Én felkérem Dávid Tamást, Juhász Istvánt, hogy szíveskedjenek elvállalni a tagságot.  

Juhász István: Természetesen elvállalom a bizottsági tagságot, csak úgy kell megoldani, hogy a 
bizottság határozatképes legyen.  

Dávid Tamás: Én is vállalom a bizottsági tagságot. 

Hertel László: Akkor kérem, hogy erre vonatkozóan hozza meg a határozatot. Megállapítom, hogy a 
képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

79/2014.(X.17.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság tagjainak Juhász István és 
Dávid Tamás képviselőt választja meg.  

Határidő: azonnal                                                                      Felelős: polgármester 

Hertel László: Kérem a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnökét, hogy tegyen javaslatot a 
bizottság tagjaira vonatkozóan. 

Dávid Tamás: Én felkérem Podhorszkiné dr. Buránszki Bernadettet és Papp Istvánt képviselőket, 
hogy szíveskedjenek a bizottsági tagságot elvállalni. 

Podhorszkiné dr. Buránszki Bernadett és Papp István jelzik, hogy a bizottsági tagságot vállalják. 

Hertel László: Akkor kérem, hogy szavazzunk a Szociális és Egészségügyi Bizottság tagjaira 
vonatkozóan is. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

80/2014.(X.17.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Szociális és Egészségügyi Bizottság tagjainak Podhorszkiné és 
dr. Buránszki Bernadett és Papp István képviselőt választja meg.  

Határidő: azonnal                                                                      Felelős: polgármester 
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Puskás Szilveszter: Azt el szeretném mondani, hogy a választásokon valamennyi riválisunk a 
közbiztonsággal érvelt. Jeleznünk kell, hogy a közbiztonság számunkra is nagyon fontos dolog, ezért 
mindenképpen szükség lenne egy közbiztonságért felelős tanácsnokra.  

Juhász István: Én vállalom a közbiztonsági feladatok tanácsnoki tisztségét is a sport ügyek mellett. 

Hertel László: Én javasolnám, hogy írhatnánk egy cikket, a közbiztonság növelése érdekében tett 
intézkedéseinkről. Arról, hogy folytattunk tárgyalásokat a váci rendőrparancsnokkal.  

Amennyiben további javaslat, észrevétel nincs, akkor kérem, hogy szavazzunk a tanácsnokok 
elfogadására vonatkozóan. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

81/2014.(X.17.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete az alábbi tanácsnokokat választja meg:  

Erdélyi Balázs: Kulturális és Oktatási ügyekért felelős tanácsnok, 

Juhász István: Sport ügyekért és közbiztonságért  felelős tanácsnok, 

Podhorszkiné Buránszki Bernadett: Környezetvédelemért felelés tanácsnok. 

Határidő: azonnal                                                                                     Felelős: polgármester 

Hertel László: Felkéri a jegyzőasszonyt, hogy a képviselői és bizottsági elnöki tiszteletdíjakkal 
kapcsolatosan tájékoztassa a képviselőket.  

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Az elmúlt ciklusban a képviselői, és bizottsági elnöki tiszteletdíjak 
összegét törvény szabályozta. Az új jogszabály alapján a tiszteletdíj megállapítható, az összeg 
szabadon meghatározatható. Az elmúlt ciklusban a képviselői tiszteletdíja, alapdíja a köztisztviselői 
illetményalap (38.650- forint) 1,8 szorosa volt, azaz 70.000.- forint.  A bizottsági elnökök a 
tiszteledíjon felül elnöki díjban részesültek 2013. december 31-ig, ugyanis ezt követően lemondtak az 
elnöki tiszteledíjról. Az elnöki díj 45.100.- forint volt a képviselői tiszteletdíjon felül.  

A képviselői, és elnöki tiszteletdíjakat a települési képviselők tiszteletdíjáról és költségtérítéséről szóló 
rendelet módosításával kell elfogadnia a testületnek.  

Hertel László: A község működését nem veszélyeztetheti a képviselői tiszteletdíjak kifizetése. Mivel 
az alpolgármester juttatás is 5 %-kal csökkent, ebben az esetben is 5 %-os csökkentést javaslok. Ez az 
összeg 66.500.-forint.  

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: A képviselők tiszteletdíjának módosítását rendeletbe kell foglalni, 
módosítani kell a képviselők tiszteletdíjáról és költségtérítésről szóló rendeletet.  

Hertel László: Amennyiben további javaslat nincs, akkor kérem, hogy szavazzunk a 
rendeletmódosítására vonatkozóan. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az 
alábbiak szerint módosítja az 5/2007.(III.29.) számú, a települési képviselők tiszteletdíjáról és 
költségtérítéséről szóló rendeletet: 
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

10/2014.(X.17.)  SZÁMÚ RENDELETE AZ 5/2007.(III.29.)SZÁMÚ, A TELEPÜLÉSI 
KÉPVISELŐK TISZTELETDÍJÁRÓL ÉS KÖLTSÉGTÉRÍTÉSÉRŐL SZÓLÓ RENDELET 

MÓDOSÍTÁSÁRÓL  

Sződ Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzat az 5/2007. (III.29.) számú, A 
települési képviselők tiszteletdíjáról és költségtérítéséről szóló rendeletét mellékletben foglaltak 
szerint módosítja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

 

8. Egyebek 
 Barátok Labdarúgó Egyesülete Sződ pályázati támogatásával kapcsolatos tájékoztatás 

Hertel László: Tájékoztatom a képviselőket, hogy a Barátok Labdarúgó Egyesület Sződ a TAO 
pályázat keretén belül 17.024.338.- forint támogatási lehetőséget nyert el. Ez annyit jelent, hogy a 
támogatás csak abban az esetben hívható le, amennyiben lesznek olyan cégek, amelyek ezt az összeget 
a társasági adójuk összegéből felajánlják a támogatásként az egyesületnek. A pályázatnak 4.566.850.- 
forint az önrésze.  

Részletesen ismerteti a támogatás felhasználásának előírását 

Amennyiben találunk olyan vállalkozót, aki hajlandó a társasági adóját felajánlani, akkor ezt a 
lehetőséget nem szabad elengedni. Jelenleg az egyesület működése nem megfelelő. Az alapszabályt 
módosítani kell. Könyvelő is szükséges az egyesület működéséhez. Az önkormányzat abban az 
esetben tud segítséget nyújtani az egyesületnek, amennyiben a tagok hajlandóságot mutatnak az 
együttműködésre.  

Az önkormányzatnak 3.000.000.-forinttal kellene támogatni ezt a projektet. 2015. június 30. napjáig 
kell a beruházást befejezni. A sportért felelős tanácsnoktól kérem, hogy kísérje figyelemmel a 
pályázatot. Én beszélni fogok Bene Zoltánnal, a pályázat megvalósulása érdekében.  

Puskás Szilveszter: Milyen stádiumban van az egyesület? 

Juhász István: Ehhez a támogatási lehetőséghez kellett egy utánpótlás csapat, amely meg is alakult. 
Az IFI csapat jelenleg Vácdukán szerepel. Az egyesület elnöke egy személyben látja el az egyesületi 
tisztségeket. A tagdíjból ki lehetne fizetni azokat a költségeket, amelyek az egyesület működéséhez 
szükségesek. Kell egy új elnök, és kell egy intéző, aki az ügyviteli dolgokat intézi, erre a feladatra a 
legalkalmasabb személy a jelenlegi elnök. A pénztáros nagyon fontos, mivel a pontos nyilvántartást 
kell vezetni a befizetéserkől. Szertáros eddig nem volt, ez is nagyon fontos lenne. Kell egy felelős és 
felelősségre vonható vezetőség. Azt tudni kell, hogy a pályázati támogatás felhasználása ellenőrzésre 
került. 

Dávid Tamás: Ki kezeli a pályázati pénzt? Lehet delegálni egy tanácsnokot segítségül? 

Hertel László: Az önrész összegét tudja a tanácsnok ellenőrizni. A támogatást az egyesület nyerte el. 
Juhász István, mint a sport ügyekért felelős tanácsnok figyelemmel kísérheti a beruházást.  

Puskás Szilveszter: Meg kellene értetni a tagokkal, hogy ez a támogatás mekkora lehetőség.  
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Hertel László Én már beszéltem a tagokkal, úgy látom, hogy van hajlandóság. Én kértem, hogy 
állítsanak össze egy üzleti tervet, és az alapszabályt a szükséges módosításokkal, melyhez segítséget 
adunk.   

 A Képviselők részére 2010-ben vásárolt laptop számítógépekkel kapcsolatos tájékoztatás 

Hertel László: A képviselők 2010-ben kaptak a munkájuk megkönnyítése érdekében hordozható 
számítógépeket. Ezeket a gépeket le fogja az önkormányzat cserélni. A használt gépeket az iskolának, 
vagy óvodának fel fogjuk ajánlani.  

Tájékoztatom a képviselőket, hogy csütörtökön helyszíni bejárást tartott az NSK az általános 
iskolában a bővítéssel kapcsolatosan. Elkezdődik a közbeszerzési eljárás. Várhatóan decemberben 
elkezdődik a beruházás.  

További napirendi pont a mai ülésen nincs. Van-e további észrevétel, hozzászólás a képviselők 
részéről.  

Puskás Szilveszter: A polgármester úr megbízott a kommunikáció és ezen belül a sződi újság 
felelősévé. Lenne néhány javaslatom. Az őszi újságnál a képviselők részt vettek a szerkesztési 
munkában. Ez a továbbiakban is szerencsés lenne. Véleményem szerint, az újság eddigi megjelenési 
formája megfelelő. A Sződiek Híradót tartalmilag olyanná kell formálnunk, hogy a testület jelenléte 
érezhető legyen benne, ezért kérem a képviselőket, hogy szíveskedjenek az elkövetkező ciklusban 
cikkeket írni az újságba. 

Juhász István:  Én sokat fotózok a sportrendezvényeken, labdarúgómérkőzéseken. Ezeket a képeket 
szívesen felajánlom az újságba.  

Puskás Szilveszter: Köszönjük szépen, ez jó ötlet.  

Dr.Bojtayané Benedek Gabriella: A község WEB lapját szükséges lenne megújítani. A képviselők 
adatlapját is aktualizálni kellene.  

Puskás Szilveszter: Én azt javaslom, hogy az adatlapok egységes formában kerüljenek feltöltésre, úgy 
hogy az ne legyen senkire nézve előnytelen. Kérem majd a javaslatokat. 

Hertel László: Van-e további hozzászólás? Mivel  nincs, az ülést 19.20 órakor bezárom. 

Kmft.  

……………………………………                               ……………………………………… 
Hertel László polgármester                                            dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 
 
 
  ……………………………… 
Papp István jegyzőkönyvhitelesítő 
 

 


